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ΥΠΟΜΝΗΜΑ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΦΑΡΜΟΓΗ  

ΤΗΣ ΔΙΧΡΟΝΗΣ ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΗΣ ΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗΣ 
 

Στις 31 Μαρτίου, τελείωσαν οι εγγραφές στα νηπιαγωγεία μας. Γράφτηκαν 

συνολικά 794 παιδιά (449 νήπια και 345 προνήπια). Ήδη υπάρχουν 19 εκπρόθεσμες 

εγγραφές και εκτιμάται ότι ο αριθμός θα αυξηθεί. Συνολικά λοιπόν, οι μέχρι στιγμής 

εγγραφές στα νηπιαγωγεία μας είναι 813 παιδιά.   

Στα δημοτικά σχολεία, γράφτηκαν συνολικά στην Α Δημοτικού 499 παιδιά, κατά 

πολύ περισσότερα από πέρσι (πέρσι στην Α δημοτικού φοίτησαν συνολικά 406). Με τις 

νέες εγγραφές θα δημιουργηθούν 4 επιπλέον τμήματα Α τάξης (24 τμήματα Α τάξης, 

ενώ πέρσι λειτούργησαν 20). 

Για την εφαρμογή της δίχρονης υποχρεωτικής αγωγής και εκπαίδευσης, 

απαιτούνται οπωσδήποτε 12 νέες αίθουσες για τα νηπιαγωγεία μας.  

Διαπιστώνουμε με ανησυχία ότι δεν έχει προχωρήσει απολύτως τίποτα για την 

κατασκευή ή εξεύρεση αιθουσών στο Δήμο νέας Σμύρνης. 

 

ΜΙΑ ΜΙΚΡΗ ΑΝΑΔΡΟΜΗ ΣΤΗ ΧΡΟΝΙΑ ΠΟΥ ΠΕΡΑΣΕ 

 Τον Ιούλιο του 2020, ανεστάλη για ένα έτος η έναρξη εφαρμογής της δίχρονης 

υποχρεωτικής προσχολικής εκπαίδευσης για τους Δήμους Αθηναίων,  Ζωγράφου, 

Καλλιθέας, Νεάπολης – Συκεών Θεσσαλονίκης και …Νέας Σμύρνης! Δηλαδή, απέμειναν 

πλέον, ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΑ, ΜΟΝΟ ΠΕΝΤΕ (5) ΔΗΜΟΙ που δεν θα εφάρμοζαν τη 

δίχρονη υποχρεωτική αγωγή και εκπαίδευση. Μεταξύ αυτών, και ο Δήμος Νέας 

Σμύρνης.  
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 Ήδη από τις 7 Μάιου του 2020, είχαμε υπερψηφίσει την εισήγηση της ΔΕΠ προς το 

Δημοτικό Συμβούλιο, για την αίτηση προμήθειας και εγκατάστασης 9 (εννέα) 

προκατασκευασμένων σχολικών αιθουσών και των βοηθητικών χώρων τους σε 

συγκεκριμένα ελεύθερα οικόπεδα που προτάθηκαν  από τον Δήμο, ως άμεση αλλά και 

προσωρινή λύση.  Όπως γράφτηκε και στην απόφαση της ΔΕΠ «Κοινή μας θέση είναι η 

εξασφάλιση μόνιμων και σταθερών κατασκευών το συντομότερο δυνατό». 

 Στις 10/6/2020, εγκρίθηκαν από το Δημοτικό Συμβούλιο οι 9 αίθουσες ως εξής: 

-Προσωρινές εγκαταστάσεις στέγασης για την κάλυψη επειγουσών αναγκών της δίχρονης προσχολικής 

εκπαίδευσης του 8ου Νηπιαγωγείου & 5ου Νηπιαγωγείου Νέας Σμύρνης σε γεωτεμάχιο επί της οδού 

Μηδείας 2 – Νέα Σμύρνη, που αποτελεί τμήμα γεωτεμαχίου που στεγάζει μονάδες της δευτεροβάθμιας 

εκπαίδευσης (4ο Γυμν – 4ο Λυκ – 5ο Γυμν – 5ο Λυκ – 1ο & 2ο ΕΠΑΛ – 3ο ΕΚ) -2 ΑΙΘΟΥΣΕΣ 

- Προσωρινές εγκαταστάσεις στέγασης για την κάλυψη επειγουσών αναγκών της δίχρονης προσχολικής 

εκπαίδευσης του 1ου Νηπιαγωγείου & 6ου Νηπιαγωγείου & 3ου Νηπιαγωγείου Νέας Σμύρνης σε 

γεωτεμάχιο επί των οδών Αγ. Αναργύρων και Ναζλίου – Νέα Σμύρνη -3 ΑΙΘΟΥΣΕΣ 

- Προσωρινές εγκαταστάσεις στέγασης για την κάλυψη επειγουσών αναγκών της δίχρονης προσχολικής 

εκπαίδευσης του 2ου Νηπιαγωγείου & 4ου Νηπιαγωγείου & 11ου Νηπιαγωγείου & 9ου Νηπιαγωγείου 

Νέας Σμύρνης σε γεωτεμάχιο επί των οδών Ευξ. Πόντου και Μεταμορφώσεως και Μετρών – Νέα Σμύρνη 

-4 ΑΙΘΟΥΣΕΣ. 

 Στις 22/7/2020, έγινε η πρώτη συνεδρίαση της διαπαραταξιακής επιτροπής για το 

κτιριακό και την εφαρμογή της δίχρονης υποχρεωτικής αγωγής και εκπαίδευσης. 

Συμμετείχαν εκπρόσωποι από όλες οι δημοτικές παρατάξεις, ο Πρόεδρος της ΔΕΠ, 

εκπρόσωπος της Ένωσης Γονέων και εκπρόσωπος του Συλλόγου Εκπαιδευτικών ΠΕ. 

Στη συζήτηση που έγινε, όλοι οι συμμετέχοντες ζήτησαν να διερευνηθεί άμεσα η δυνατότητα 

εξεύρεσης κτιρίων αφού ακόμη και αν τοποθετηθούν οι 9 ΠΡΟΚΑΤ αίθουσες στα 3 οικόπεδα, 

δεν επαρκούν για να καλυφθούν οι ανάγκες. Κατατέθηκαν μάλιστα, από δημοτικές 

παρατάξεις, επιπλέον προτάσεις για κτίρια που θα μπορούσαν να αξιοποιηθούν. Ο Πρόεδρος 

της ΔΕΠ υποσχέθηκε ότι θα γίνει από την τεχνική υπηρεσία προκήρυξη για ενοικίαση 

χώρων για να είμαστε έτοιμοι την επόμενη χρονιά. Αποδέχτηκε ότι θα γίνει συνάντηση της 

επιτροπής με κλιμάκιο της Τεχνικής Υπηρεσίας του Δήμου για να απαντήσει η ίδια η τεχνική 

υπηρεσία για το εφικτό ή όχι των προτάσεων που έγιναν.  

Τίποτε από όλα αυτά δεν προχώρησε.  
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 Στις 4/11/2020, σε εισήγηση προς τη ΔΕΠ, αναφέρονται για πρώτη φορά 12 ΑΙΘΟΥΣΕΣ 

ΚΑΙ ΟΧΙ 9. Οι 3 επιπλέον αίθουσες (οι οποίες σύμφωνα με την εισήγηση επρόκειτο να 

οικοδομηθούν με χρηματοδότηση του Δήμου), είχαν ως τοποθεσία το «Σχολικό Συγκρότημα 

Παπαστράτου-Μηδείας». Από την πλευρά μας διατυπώσαμε γραπτά το ερώτημα να 

ξεκαθαριστεί ποιος είναι αυτός ο χώρος.  

 Στις 23/11/2020, στα πλαίσια της ΔΕΠ, ενημερωθήκαμε ότι ο διαγωνισμός για τις 9 

αίθουσες προκηρύχτηκε την προηγούμενη βδομάδα. Ο υπολογισμός ήταν ότι οι αίθουσες θα 

είναι παραδοτέες οριστικά, το καλοκαίρι. Στο διαγωνισμό θα είναι και τα δίκτυα και ο 

εξοπλισμός των αιθουσών. Επίσης, ενημερωθήκαμε ότι οι 3 επιπλέον αίθουσες που θα 

γίνουν στη Μηδείας με χρηματοδότηση του Δήμου, είναι τώρα αποθήκες και γραφεία που 

δεν χρησιμοποιούνται και δεν είναι εργαστήρια του ΕΠΑΛ.   

 Στις 18/1 καταθέσαμε  αίτημα για συνεδρίαση της διαπαραταξιακής επιτροπής για το 

κτιριακό. Δεν υπήρξε απάντηση. 

 Το Φλεβάρη του 2021, ενημερωνόμαστε για έγγραφο του Δήμου με ημερομηνία 14/12, 

το οποίο αναφέρει ότι: 

Α. Με το υπ' αρ. πρωτ. 669Ο4Λ39.Α'/Φ9/3Ι Ι/02-06-2020 έγγραφο του υπουργείου 

Παιδείας και Θρησκευμάτων, διαβιβάστηκε στον Δήμο Νέας Σμύρνης, η έγκριση της 

υποβαλλόμενης πρότασης για την υλοποίηση της Δράσης με χρηματοδότηση από το Πρόγραμμα 

Δημοσίων Επενδύσεων του ΥΠΑΙΘ, συνολικού προϋπολογισμού 777.280,32 € (ευρώ) 

συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ.  

Β. Στις μελέτες προβλέπονται οι προσωρινές εγκαταστάσεις για την στέγαση της δίχρονης 

προσχολικής εκπαίδευσης των ανωτέρω νηπιαγωγείων, δημιουργώντας παραρτήματά τους, ως εξής : 

- Προσωρινές εγκαταστάσεις στέγασης (δύο (02) αιθουσών διδασκαλίας, μίας (01) αίθουσας-

γραφείου και δύο (02) χώρων υγιεινής (wc) για την κάλυψη επειγουσών αναγκών της δίχρονης 

προσχολικής εκπαίδευσης του 8ου Νηπιαγωγείου & 5ου Νηπιαγωγείου Νέας Σμύρνης, σε τμήμα 

γεωτεμαχίου επί της οδού Μηδείας 2 - Νέα Σμύρνη (εντός αδιαμόρφωτου εξωτερικού χώρου του 

4ου Γυμνασίου). 

-Προσωρινές εγκαταστάσεις στέγασης (τριών (03) αιθουσών διδασκαλίας, μίας (01) αίθουσας-

γραφείου και δύο `(02) χώρων υγιεινής (wc) για την κάλυψη επειγουσών αναγκών της δίχρονης 

προσχολικής εκπαίδευσης του 1ου  Νηπιαγωγείου, 3ου  Νηπιαγωγείου & 6ου  Νηπιαγωγείου Νέας 
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Σμύρνης, σε γεωτεμάχιο επί των οδών Αγ. Αναργύρων & Ναζλίου - Νέα Σμύρνη (αδόμητος 

χώρος) 

-Προσωρινές εγκαταστάσεις στέγασης (τεσσάρων (04) αιθουσών διδασκαλίας, δύο (02) 

αιθουσών-γραφείων και τεσσάρων (Ο4) χώρων υγιεινής (wc) για την κάλυψη επειγουσών αναγκών 

της δίχρονης προσχολικής εκπαίδευσης του 2ου Νηπιαγωγείου, 4ου Νηπιαγωγείου & 11ου 

Νηπιαγωγείου & 9ου  Νηπιαγωγείου Νέας Σμύρνης, σε γεωτεμάχιο επί των οδών Ευξείνου Πόντου 

και Μεταμορφώσεως και Μετρών -Νέα Σμύρνη (αδόμητος χώρος). 

Γ. Παράλληλα οι ΤΥ του Δήμου Νέας Σμύρνης βρίσκονται σε διαδικασίες μελέτης, για 

την διαμόρφωση 3 αιθουσών, παραρτημάτων για το 10ο  και 7ο  Νηπιαγωγεία, στην περιοχή του 

σχολικού συγκροτήματος Παπαστράτου, δίπλα στα ΕΠΑΛ, με αυτόνομη ΕΙΣΌΔΟ-ΕΞΟΔΟ, από 

την οδό ΜΗΔΕΙΑΣ και συνολικής μεγίστης χωρητικότητας 75 παιδιών. Ο συγκεκριμένος χώρος, 

ήδη από το 2017, με απόφαση ΔΣ έχει εγκριθεί ως χώρος δημιουργίας 12ου Νηπιαγωγείου. 

Δ. Στις 11-12-2020 ολοκληρώνεται η διαγωνιστική διαδικασία προμήθειας 

προκατασκευασμένων αιθουσών  

Ε. Στις 31-12-2020 θα έχει ολοκληρωθεί και ο αντίστοιχος για τις διαμορφώσεις των 

αναγκαίων χώρων εγκατάστασής τους. 

Δεν έχουμε καμιά ενημέρωση αν έχουν τηρηθεί τα χρονοδιαγράμματα. 
 

 Στις 12/3/2021 πραγματοποιήθηκε ΔΕΠ με θέμα μεταξύ άλλων, «Έγκριση λειτουργίας 

παραρτήματος 8ου Νηπιαγωγείου στα σχολικά συγκροτήματα Παπαστράτου-είσοδος από 

Μηδείας». Στη συνεδρίαση αυτή ζητήθηκε να εξηγηθεί ποιό είναι αυτό το συγκεκριμένο 

παράρτημα και ζητήθηκε να γίνει «αυτοψία» των μελών της ΔΕΠ για να γίνει κατανοητό για 

ποιο χώρο μιλάμε, αφού στις 4/11 υπήρχε και άλλη απόφαση της ΔΕΠ για το ίδιο θέμα με 

άλλα δεδομένα.  

 

ΣΗΜΕΡΑ: ΚΑΜΙΑ ενέργεια δεν έχει ξεκινήσει ακόμη. Δεν έχει μπει ΟΥΤΕ ΕΝΑ 

ΛΙΘΑΡΑΚΙ ακόμα για την οικοδόμηση των αναγκαίων νέων αιθουσών, ούτε έχει γίνει 

καμιά ενέργεια για ενοικίαση/εξεύρεση άλλων.  

Θεωρούμε βάσιμη υπόθεση, ότι ο Δήμος Νέας Σμύρνης εξάντλησε στην πράξη όλα 

τα χρονικά περιθώρια περιμένοντας τα αποτελέσματα των εγγραφών, με την ελπίδα ότι 

θα υπάρξει σημαντική μείωση εγγραφών που θα δικαιολογεί μια ελάχιστη δαπάνη από 

μέρους του.  
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Η κουραστικά επαναλαμβανόμενη (για μια 10ετία τουλάχιστον) και διαρκώς 

διαψευδόμενη προσδοκία του Δήμου, ότι θα μειωθεί ο μαθητικός πληθυσμός και δε θα 

χρειαστεί να ξοδέψει ο Δήμος ΤΙΠΟΤΑ για νέες σχολικές υποδομές, διαψεύστηκε για 

μια φορά ακόμα.  

Όπως διαψεύδεται διαρκώς και ο ψευδής ισχυρισμός ότι τα δημοτικά σχολεία μας 

«γράφουν παιδιά από άλλες περιοχές» και γι αυτό είναι υπερπλήρη.  

Έχει έρθει η ώρα για σοβαρή αντιμετώπιση! Όχι άλλες υπεκφυγές!  

Οι υπάρχουσες αίθουσες των 11 νηπιαγωγείων, ήταν (και είναι) : 21 κανονικές 

αίθουσες + 2 μικρές χωρητικότητας περίπου 15 παιδιών, ενώ σε αυτές, συνήθως έρχεται να 

προστεθεί ως αίθουσα διδασκαλίας και ο προθάλαμος του 2ου Νηπιαγωγείου. Αυτές είναι οι 

24 συνολικά αίθουσες που διαθέτουν τα νηπιαγωγεία μας. Οι αίθουσες αυτές, έχουν 

ΜΕΓΙΣΤΗ ΣΥΝΟΛΙΚΗ ΧΩΡΗΤΙΚΟΤΗΤΑ 563 παιδιά.  

Το κτιριακό δεν πρόκειται να λυθεί από μόνο του! Τα στοιχεία μιλάνε! 

Το σχολικό το σχολικό έτος 2018-19 στα νηπιαγωγεία μας φοίτησαν 551 παιδιά, 

εκ των οποίων 457 νήπια και 94 προνήπια.  

Το σχολικό έτος 2019-20 φοίτησαν 495 παιδιά εκ των οποίων τα 416  νήπια και 

79 είναι προνήπια.  

Για το σχολικό έτος 2020-21, οι εγγραφές με την προοπτική εφαρμογής της 

δίχρονης υποχρεωτικής αγωγής και εκπαίδευσης, για το σχολικό έτος 2020-2021,  

ήταν 931 ΠΑΙΔΙΑ (505 ΝΗΠΙΑ ΚΑΙ 426 ΠΡΟΝΗΠΙΑ). Μετά την αναστολή της 

εφαρμογής, φοίτησαν 560.  

Φέτος έχουμε μέχρι στιγμής 813 εγγραφές. Χρειάζονται 12 επιπλέον αίθουσες.  

Έχει κατατεθεί αίτημα για «άμεση σύγκληση της ΔΕΠ με θέμα την εφαρμογή της 

δίχρονης υποχρεωτικής αγωγής και εκπαίδευσης», με υπογραφές 6 μελών της και στις 

9/4 και στις 19/4.  

Η απάντηση που δόθηκε, είναι: «Η Συνεδρίαση της ΔΕΠ θα πραγματοποιηθεί αμέσως 

μόλις ολοκληρωθούν και οι εγγραφές στους Δημοτικούς Παιδικούς Σταθμούς, 

προκειμένου να έχουμε πλήρη εικόνα της κατάστασης».  

Η απάντηση αυτή μας ανησυχεί ιδιαίτερα. Φοβόμαστε ότι υποδηλώνει ότι ο βασικός 

σχεδιασμός του Δήμου μας είναι να «ελπίζει» και να «υποθέτει» ότι θα υπάρξει μείωση 
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εγγραφών στους Δημοτικούς Παιδικούς Σταθμούς (όπως «έλπιζε» και για άλλες δομές) 

και έτσι θα «εξοικονομηθούν» αίθουσες για την εφαρμογή της δίχρονης. Αυτή η 

υπόθεση έχει αποδειχτεί επανειλημμένα αβάσιμη. Η επιμονή σε μια τέτοια λογική θα 

δημιουργήσει καταστροφική καθυστέρηση στην εξεύρεση/κατασκευή αιθουσών με 

απρόβλεπτες συνέπειες για τα παιδιά μας. 

 Επειδή, η εφαρμογή της δίχρονης υποχρεωτικής αγωγής και εκπαίδευσης στη Νέα 

Σμύρνη αφορά όλους και όλες. 

 Επειδή δεν πρέπει να επιτρέψουμε να παρατείνεται η αγωνία των γονέων των 

νηπίων/προνηπίων.  

 Επειδή πρέπει να ενημερωθούν όλοι οι φορείς για τον σχεδιασμό του Δήμου, τα 

χρονοδιαγράμματα και τις δεσμεύσεις.  

 

ΓΙ ΑΥΤΟ ΑΠΑΙΤΟΥΜΕ:  

 Να ενημερωθεί άμεσα η Δημοτική Επιτροπή Παιδείας γιατί δεν έχει προχωρήσει 

απολύτως τίποτα, τι προβλήματα έχουν δημιουργηθεί (ενδεχόμενα προβλήματα με το 

οικόπεδο επί των οδών Αγ. Αναργύρων & Ναζλίου;) και πού αναζητούνται άλλες λύσεις. 

 Να προχωρήσει άμεσα η κατασκευή των νέων προκατασκευασμένων αιθουσών. 

 Να προχωρήσει η διαμόρφωση των αιθουσών του 12ου Νηπιαγωγείου 

 Να αναζητηθούν προς ενοικίαση όσες επιπλέον αίθουσες είναι αναγκαίες.  

 Να συνεδριάσει η διαπαραταξιακή επιτροπή με τη συμμετοχή και των φορέων του χώρου 

της εκπαίδευσης  

 Να γίνει ειδική συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου για το θέμα της εφαρμογής της 

δίχρονης υποχρεωτικής αγωγής και εκπαίδευσης με τη συμμετοχή του Συλλόγου μας και 

της Ένωσης Γονέων. 

 


